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ROMÂNIA 
JUDEŢUL VÂLCEA 
CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI RÂMNICU VÂLCEA 
 
 
 

PROCES – VERBAL 
 

 
 Încheiat astăzi, 25 aprilie 2019, în şedinţa ordinară a Consiliului Local al municipiului 
Râmnicu Vâlcea, convocată, conform art.39, alin.(1) din Legea nr.215/2001 privind 
administraţia publică locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, prin 
Dispoziţia Primarului nr. 1360 din 19.04.2019, la care participă: domnul primar Mircia 
Gutău, domnul secretar Ion Didoiu,  respectiv  toți cei  23 de consilieri locali în funcţie.  
 Domnul președinte de sedință consilier Lețu Fănel: Bună ziua!  Deschid ședința 
ordinară a Consiliului Local de astăzi 25 aprilie 2019. În continuare, dau cuvântul domnului 
secretar Ion Didoiu  pentru a anunţa prezenţa consilierilor locali la şedinţă şi a supune 
votului procesul-verbal al sedintei extraordinare din data de 11.04.2019. 

Domnul secretar Didoiu Ion: Bună ziua! Şedinţa ordinară a Consiliului Local al 
municipiului Râmnicu Vâlcea de astăzi, 25 aprilie 2019, este legal constituită prin prezența 
celor  23 de consilieri locali  în funcție. În aceste condiții, supun aprobării procesul verbal al 
sedinței extraordinare din data de 11 aprilie 2019. Cine este ”pentru”? S-au întrunit  23 de 
voturi ”pentru”. 

Domnul președinte de ședintă, consilier Lețu Fănel: În continuare, dau cuvântul 
domnului primar pentru a prezenta și supune aprobării, ordinea de zi a şedinţei”. 

Ordinea de zi a ședinței este următoarea: 
1. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local și a listei de 

investiții pe surse de finanțare pentru anul 2019. 
2. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului Fondului IID Măsura 

ISPA cod nr. 2004/RO/16/P/PE/002 pe anul 2019. 
3. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și 

subvenții al instituției Teatrul municipal ”Ariel” pentru anul 2019. 
4. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și 

subvenții al instituției Filarmonica ”Ion Dumitrescu” pentru anul 2019.  
5. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și 

subvenții al instituției Sport Club Municipal pentru anul 2019. 
6. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și 

subvenții al instituției Cămin pentru Persoane Vârstnice pentru anul 2019. 
7. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii al 

unităților de învățământ preuniversitar de stat pentru anul 2019. 
8. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului instituției Direcția de 

Asistență Socială  pentru anul 2019. 
9. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului instituției Direcția 

Administrării Domeniului Public pentru anul 2019. 
10. Raport și proiect de hotărâre privind indexarea nivelului impozitelor, taxelor și a 

altor sume cuvenite bugetului local pentru anul 2020. 
11. Raport și proiect de hotărâre privind reactualizarea devizului general aferent 

obiectivului de investiții ”Sala de sport Școala Gimnazială nr.4”. 
12. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea bilanțului real al energiei 

termice pentru sistemul de alimentare cu energie termică al municipiului 
Râmnicu Vâlcea pentru anul 2017. 

13. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea declanșării procedurii de 
expropriere a imobilelor - terenuri în suprafață totală de 912 m.p., afectate de 
realizarea obiectivului de investiții ”Extinderea și reabilitarea infrastructurii de 
apă și apă uzată în Râmnicu Vâlcea, zona Nord și Ocnele Mari – CL6”. 
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14. Raport și proiect de hotărâre privind inventarierea unui imobil – teren cu 
destinația de drum public. 

15. Raport și proiect de hotărâre privind inventarierea în domeniul privat al 
municipiului, a unui imobil - teren și demararea procedurilor pentru efectuarea 
unui schimb de terenuri. 

16. Raport și proiect de hotărâre privind demararea procedurilor de achiziție a unui 
imobil – construcție și teren aferent, situat în Râmnicu Vâlcea, zona 1 Mai, 
Aleea Olănești nr.1. 

17. Raport și proiect de hotărâre privind achiziționarea prin cumpărare a unui 
imobil teren, în suprafață de 273 m.p., situat pe Calea lui Traian Sud, pentru 
devierea unei rețele de canalizare menajeră. 

18. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea unui Acord de asociere în 
vederea organizării în parteneriat a evenimentului ”Festivalul Berii – Serbările 
Timișoreana”, 21.06. – 23.06.2019. 

19. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea unui Protocol de Colaborare în 
vederea organizării în parteneriat a evenimentului ”DEEP FOREST FEST”, 
festival de muzică electronică, 28 – 30 iunie 2019. 

20. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de Colaborare 
dintre municipiul Râmnicu Vâlcea și Administrația Bazinală de Apă Olt referitor 
la punerea la dispoziție a unui spațiu – sala de ședințe, situat în incinta sediului 
Sistemului de Gospodărire a Apelor Vâlcea, strada Posada nr. 21, pentru 
amenajarea unei secții de votare. 

21. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea unor investiții suplimentare la 
Baza sportivă ”1 Mai”. 

22. Raport și proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr.1 la Regulamentul 
de organizare și funcționare a parcărilor cu plată aflate pe domeniul public. 

23. Raport și proiect de hotărâre privind modificarea și completarea unor anexe ale 
Contractului de delegare a gestiunii serviciului de transport public local efectuat 
cu autobuze și microbuze în municipiul Râmnicu Vâlcea și ale caietului de 
sarcini, aprobate prin Hotărârea Consiliului Local nr. 380/28.11.2018. 

24. Raport și proiect de hotărâre privind închirierea unui spațiu situat în incinta 
imobilului din strada General Magheru nr. 25 pentru amplasare automate 
băuturi calde și produse alimentare. 

25. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism 
PUZ și RLU – Construire case de vacanță – Râmnicu Vâlcea, zona Copăcelu, 
str. Costea Marinoiu nr.16, județul Vâlcea, beneficiari Andrei Elena, Ioana 
Dumitru-Ionuț și Ioana Elena - Larisa, Călinoiu Ioana - Loredana și Călinoiu 
Andrei - Ionuț. 

26. Raport și proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism 
PUZ și RLU – Modificare PUZ Subzona Simian – strada Gib Mihăescu nr.8, 
beneficiar Simian Vlad Oprea. 

27. Raport și proiect de hotărâre privind aprobare Plan Urbanistic de Detaliu 
”Construire imobil locuințe colective, împrejmuire teren, amplasament Râmnicu 
Vâlcea, strada Frunzișului nr. 19 A, județul Vâlcea, nr. cadastral 4528”, inițiator 
Stoicanu Radu Eugen. 

28. Raport și proiect de hotărâre privind aprobare Plan Urbanistic de Detaliu 
”Construire locuințe colective D+P+2E+1R și funcțiuni complementare, strada 
Ion Creangă nr. 18”, beneficiar SC Pan - Pan Construct SRL. 

29. Raport și proiect de hotărâre privind stabilirea unor măsuri în vederea 
repartizării spațiilor de locuit din incinta internatului Liceului Tehnologic 
”Ferdinand I”. 

30. Raport și proiect de hotărâre privind modificarea unor anexe la Planul de 
analiză și acoperire a riscurilor din zona de competență a Comitetului Local 
pentru Situații de Urgență al municipiului Râmnicu Vâlcea. 

31. Întrebări, interpelări, petiții, informare consilieri locali. 



3 

 

Domnul primar Gutău Mircia: Înainte  de a supune aprobării ordinea de zi vă anunț 
că retrag de pe ordinea de zi punctele: 25, 26, 27 și 28. Supun aprobării, în temeiul 
prevederilor art. 43 din Legea nr.215/2001, ordinea de zi a şedinţei ordinare de astăzi care 
se votează cu majoritate simplă. Cine este ”pentru”? 

Domnul secretar Didoiu Ion: Vot unanim. 
Domnul președinte de ședință, consilier Fănel Lețu anunță că se intră în ordinea de 

zi şi se analizează punctele supuse dezbaterii.  
  Astfel, la primul punct din ordinea de zi , sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind aprobarea bugetului local și a listei de investiții pe surse de finanțare 
pentru anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură; nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi nr.5, pentru învăţământ, 
culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat 
avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Domnul Crăciunescu Grigore: Domnule primar, domnule președinte, azi este supus 
aprobării proiectul de hotărâre pentru aprobarea bugetului pe care Municipiul Râmnicu 
Vâlcea îl va cheltui în anul fiscal 2019. Nu este un buget mult mai generos ca anul trecut. 
Aș vrea câteva clarificări punctuale. În primul rând ca să cheltuim avem nevoie de bani. 
Obervăm că anul acesta comparativ cu anul precedent, banii care pot fi atrași de la 
bugetul de stat sunt mai puțini. Prin legislația existentă a crescut impozitul pe venitul global 
și implicit cota. Dacă anul trecut suma care venea din IVG era de 64 de milioane, anul 
acesta este de 88 de milioane. Referitor la acest aspect consider că într-un anumit fel, 
municipiul ar trebui să își aducă aportul la crearea de noi locuri de muncă, la crearea 
premizelor pentru a atrage investițiile și investitori în Municipiul Râmnicu Vâlcea pentru că 
orice firmă care vine în Râmnicu Vâlcea și deschide aici o activitate sau un punct de lucru, 
observăm că din salariații pe care îi are, cotă parte din impozite se varsă în bugetul 
municipiului. Cred că anul acesta ar fi oportun ca Primăria să investescă sau să demareze 
procedurile de a investi pentru a dezvolta un nou parc industrial. Dacă luăm în calcul că 
zilele trecute s-a declanșat procedura de faliment pentru Oltchim, nu ar fi exclus ca în acea 
zonă de sud a orașului, Primăria poate are drept de preemțiune și să găsească o 
modalitate de a crea un parc industrial în zona de sud. Numai astfel poate atrage 
investitori, poate crea anumite facilități investitorilor în așa fel încât în Râmnicu Vâlcea să 
crească numărul locurilor de muncă. Și eu mă confrunt cu migrarea forței de muncă. Poate 
că sunt firme care au mai mare taxa pe valoarea adăugată. E discutabilă problema cu forța 
de muncă. Dumneavoastră cu echipa din executiv să găsiți o formulă să atragem 
investitori în municipiul Râmnicu Vâlcea. Pe de altă parte am constatat că mare parte din 
bugetul local se duce pe protecție socială, aproximativ 25%. Aici este o problemă care nu 
ține nici de executivul local și nici de legislativ, datorită modificărilor în cascadă a multor 
legi la nivel național și va trebui ca autoritățile locale să facă eforturi suplimentare. 
Celelalte 75 de procente care rămân, aici probabil că s-ar mai putea ajusta niște sume 
care să meargă și către zona de dezvoltare, unde observăm că, la momentul de față surse 
propuse pentru anul 2019 pentru dezvoltare avem pe trei categorii: cele pe imprumuturi 
contractate pe cele trei tipuri plus sumele din excedent. Sumele din excedent știm în parte 
de unde provin, dar la Capitolul 10 pentru listele de investiții aici cred că trebuie să mai 
analizați. V-am făcut o propunere în dezbaterea publică, domnule primar, să dezvoltăm un 
cartier de locuințe pentru tineri și să creăm facilități tinerilor ca să vină în centrul orașului. 
V-am făcut o propunere să igienizăm zona aceea de pe malul drept al râului Olănești. Am 
constatat că de la declarația dumneavoastră că achesați la proiect, nu am găsit în buget, la 
achiziții de imobile nici măcar poziție pentru așa ceva, măcar o sumă estimativă. Am zis să 
ne gândim să venim cu ceva pentru a preda celor de la ANL și să fim pregătitți. Bugetul 
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este construit într-o formulă coresctă, în măsura în care s-au luat în calcul sumele certe pe 
care le poate încasa Primăria din surse proprii pe anul 2019, dar vă propun să mai 
analizați Capitolul 10 cu sursele destinate pentru secțiunea dezvoltare. 
  Domnul primar Mircia Gutău: Domnule Crăciunescu, nu știu de unde să încep că 
am foarte multe să vă spun. Îmi place foarte mult problema cu ANL-uri. Ați văzut că am 
demarat-o pe Morilor unde s-a început eliberarea barăcilor respective. Mă surprinde, în 
schimb, că ați avut trei mandate în Consiliul Local și nu ați avut ideea aceasta când ați fost 
la  putere, să fi făcut ceva, că de gură suntem sătui, de guriștii suntem sătui până peste 
cap. Ceea ce ati spus dumneavoastră noi am demarat deja. Nu am așteptat să îmi spuneți 
dumneavoastră. Am discutat cu cei de la SOCOM care au sunt proprietari pe clădire, dar 
durează procedura să îi poți expropia și nu poți decât prin acordul părților. Nu SOCOM, 
scuze, Constructorul SCM. Pe unele sunt proprietari doar pe baracă și noi suntem 
proprietari pe teren și atunci nu este mai simplu. Trebuie să facem evaluarea clădirii și 
după aceea vom discuta. Pe alte bucăți ei sunt proprietari și pe teren și pe construcții. 
Dacă omul nu este de acord vă rog scoateți bateria dacă nu știți la telefon, vă rog frumos 
atâta respect să avem unii față de alții. Deci, acolo unde esti proprietar și pe teren și 
construcție, trebuie să facem evaluare și nu putem face exproprierea decât cu acordul 
părților. Dacă ei nu sunt de acord, noi nu putem expropria decât dacă pe teren trece o 
stradă, Știți foarte bine, la fel de bine ca mine care este procedura de expropriere. 
Referitor la faptul că nu am prins niciun ban de investiții, dacă vă uitați mai bine în buget 
vedeați foarte clar și asta este opțiunea mea ca primar care a câștigat alegerile și care 
este obligat prin lege, așa consider că o să duc la îndeplinire promisiunile cu care am 
câștigat votul majorității. Scurt. Am prins pentru achiziționare baraca și WC la podul Vinerii 
Mari. Este baraca aia cu wc-uri, părăsită de ani de zile. Dacă vă  uitați bine în buget este 
prinsă suma pentru evaluare unde a fost Brașoveanu pentru a demola și igieniza partea 
respectivă, să facem o zonă frumoasă. Vorbiți de buget dar, totdeauna, vorbiți politic, 
domnul Crăciunescu. Spuneți că ne-a crescut bugetul cu 20%. Da, prima parte e foarte 
adevărată, dar de ce nu spuneți și adevărul în partea cealaltă unde ne-au fost date 
cheltuielile sociale pentru noi primărie care le suportăm iar anul trecut erau suportate de la 
bugetul de stat și acum le suportăm din bugetul local care sunt de 308 miliarde. Chiar dacă 
la nivel general bugetul este la fel ca cel de anul trecut și aici nu vă pot contrazice dar, 
efectiv mie bugetul îmi este mai mic cu 308 miliarde pentru că trebuie să vă uitați care sunt 
cheltuielile sociale. Iar eu aici, dacă îmi trebuie să vă spun că eu v-am ascultat, vă rog, 
sunt pus între ciocan și nicovală, ce să fac cu persoanele cu handicap? Aș vrea să dau 
bani la copii și eu sunt dintr-o familie cu 10 copii și am avut bursă la școală și am muncit 
dar aș vrea să dau, dar dacă ești pus între unul care este infirm și este cu însoțitorul 
persoanei cu handicap, ce faci trebuie să tai de la ăla? Ce să faci? Trebuie prima dată să 
le dăm dreptul la viață și la acele persoane. Sunt persoane cu handicap care au trei copii 
mici și in care trei sunt cu handicap. Ce face doamna cu ei? Îi exterminăm? De aceea 
bugetul este foarte mare și este foarte greu să împarți ceva puțin la foarte multă lume și 
atunci am încercat să repartizez uniform.  Să nu ratez investițiile majore. Ați spus că nu           
s-au făcut investiții. Eu cred că acest mandat este mandatul în care s-au făcut cele mai 
mari investiții în istoria Râmnicului. Avem bretelele pe care le vom da în folosință în 
noiembrie, avem Arenele pe care le vom da in functiune in septembrie. Acum am preluat 
Sala Sporturilor și vrem să modernizăm și această sală. Îmi trebuie două ore să răspund 
pentru investițiile care se fac în municipiu. Avem copiii în sală pentru burse. Aceștia sunt 
banii. 
  Domnul Crăciunescu Grigore: Nu am spus să tăiați din banii pentru persoanele cu 
handicap. Cei mai mulți bani, anul acesta vin din IVG. 
  Domnul primar Mircia Gutău: Mergeți la Energetic ca să vedeți ce s-a făcut.  Nu am 
cum, oricare ar fi în locul meu, să împart acest buget ca să mulțumească absolut pe toată 
lumea și atunci încercăm  să îi ajutăm. Am luat modelul de la Brașov, acolo există și 
funcționează acest sistem de învățământ dual. Toți investitorii care vin întreabă dacă avem 
forță de muncă. Faurecia are 5000 de locuri de muncă. 
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  La remarca domnului Crăciunescu Grigore că Faurecia a închis o secție, domnul 
primar spune că acest lucru s-a întâmplat pentru că nu erau buni cusătorii în piele să nu 
rămână rebuturi. 
  Domnul primar Mircia Gutău: La Oltchim cum să mă duc din moment ce este firmă 
privată? În ce calitate să mă duc eu ca să îi propun să îmi dea mie terenul? Acolo o secție 
merge fabulos pentru că deștepții iau numai ce e bun. Acolo e divizată în nouă societăți și 
a luat ce a fost bun. Care este treaba mea pentru că eu nu sunt proprietar pe ele? Nu am 
niciun drept acolo. Eu singurul lucru pe care l-am făcut și îl regăsiți în material, am încercat 
să luăm drumul care leagă Căzănești-ul și să facem un schimb cu Vilmar-ul pentru că acel 
drum este proprietatea Vilmar și toată lumea care circulă pe acolo îl înjură pe primar, iar 
mie nu îmi permite legea să intervin să fac investiție că nu este drumul meu. La punctul 22 
am propus un schimb de terenuri ca ei să ne dea drumul ca să îl putem repara. Eu știu că 
nu poți mulțumi pe toată lumea și te întinzi cât poți și cât te ține plapuma. Și eu aș vrea să 
mă plimb cu Maybacht dar te plimbi și cu ce ai. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului local și a listei de investiții pe surse de finanțare 
pentru anul 2019. 
  Domnul secretar Didoiu Ion: 19 voturi ”pentru”....  

Din sală dorește să ia cuvântul reprezentantul Asociației Elevilor Vâlceni. 
Domnul primar Mircia Gutău: Regula, ca să știi, este următoarea: acordul pentru a 

lua cuvântul se face numai la dezbaterea publică, aici doar cu acordul Consiliului Local. 
Domnul președinte de ședință, consilier local Lețu Fănel: Ce vă pot spune este că 

ați fost la dezbaterea publică și ați avut posibilitatea să vă spuneți punctul de vedere pe 
problema bugetului. Ați spus care sunt problemele dumneavoastră. Domnul primar v-a 
răspuns. 

Domnul primar Mircia Gutău : Vă mai răspund încă o dată pentru că nu are rost să 
intrăm în polemici acum. Am acordat cele 2 miliarde pentru burse. Știu situația voastră. Îmi 
doresc să acord 15 miliarde, dacă la rectificarea bugetului banii vin din echilibrare, vă 
promit că suplimentez și pentru burse. V-am spus doar câteva din probleme cu care se 
confruntă Râmnicul și ce probleme au. De unde să iau acuma doar pentru că te împinge 
un partid de la spate? 

Urmează o serie de discuții în plenul ședinței vizavi de acceptarea intervenției 
reprezentantului Asociației Elevilor Vâlceni pentru a prezenta o situație vizavi de bursele 
școlare. Domnul președinte de ședință, consilier local Lețu Fănel supune aprobării 
propunerea de acceptare a intervenției reprezentantului Asociației Elevilor Vâlceni. 

Domnul secretar Ion Didoiu: Domnule președinte, respectați regulamentul  
Urmează o serie de discuții vizavi de dreptul președintelui de ședință de a permite 

sau nu intervenția respectivă. 
Domnul președinte de ședință, consilier local Lețu Fănel : Aveți posibilitatea ca  

intervenția să fie la finalul ședinței. 
În urma discuțiilor din plenul ședinței, domnul președinte permite intervenția pentru 

două minute. 
Din sală: La finalul ședinței bugetul este déjà votat. Eu vă propun să ne acordați 

acum 3 minute pentru că poate vă vom aduce argumente noi și vă vom putea convinge 
asupra unor schimbări. 

Domnul primar Mircia Gutău : Argumentele se aduc la dezbaterea publică. 
În urma discuțiilor din plenul ședinței, domnul președinte permite intervenția pentru 

două minute. 
Din sală : Stimați consilieri, mă numesc Sebastian Badea și sunt reprezentantul 

Asociației Vâlcene a Elevilor. Astăzi suntem aici din cauza unei probleme mari pe care o 
au elevii încă dina nul 2011 de când a apărut legea educației. Problema este că elevii au 
drepturi doar pe hârtie. Drepturi sunt complet nerespectate în realitate. Ele sunt respectate 
de formă doar pe hârtie în disprețul performanței școlare sau a problemelor sociale ale 
elevilor. Anual județul Vâlcea pierde peste 1400 de elevi datorită abandonului școlar. 
Acestea nu sunt doar cifre doamnelor și domnilor consilieri. Fiecare abandon școlar este 
un elev, un cetățean și din lipsa capacității autorităților de a sprijini cu adevărat copiii în a 



6 

 

atinge potențialul. Apoi, în acest oraș există olimpici naționali și internaționali tratați cu 
același dezinteres de către Primărie. Dovada… 

 Domnul primar Mircia Gutău: Scuză-mă, ai fost la ultima premiere care s-a făcut în 
centru ? 

Domnul Sebastian Badea: Nu. Vă rog frumos să mă lăsați să termin. 
Domnul primar Mircia Gutău: Nu dezinforma, copile. Am premiat olimpicii și elevii. 

Trebuie să fim corecți și nu dezinforma. Cere-ți scuze. 
 Domnul Sebastian Badea: Îmi cer scuze pentru acest lucru. Vreau să termin 

discursul. Din 2017 elevii vâlceni nu au primit nicio bursă.  
Domnul primar Mircia Gutău: Stop. Oprim discursul. Mergeți la USR și faceți 

discursuri. Mi se pare culmea tupeului să fii jignit în casa ta. 
Domnul Sebastian Badea: Alocați 5 lei/zi pentru un copil în cazul în care 5000 de 

elevi ar trebui să beneficieze de bursă de merit. Asta este bursa alocată ? 
La întrebarea domnului președinte de ședință dacă mai este necesar votul pentru 

proiectul de hotărâre, domnul secretar Ion Didoiu spune că s-a votat și a întrunit 19 voturi 
”pentru” și urmau abținerile. 
  Întrunind 19 voturi ”pentru” și 4 ”abțineri” (Crăciunescu Grigore, Poenaru Constantin 
Mircea, Băzăvan Constantin și Vîlcu Dumitru) se aprobă următoarele: 

-bugetul local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru anul 2019, cu o valoare totală 
de 207.344.000 lei - la partea de venituri şi 207.344.000 lei - la partea de cheltuieli ; 

-bugetul pentru anul 2019, aprobat conform prevederilor de mai sus, este prezentat 
în structură pe surse de venit, titluri şi capitole de cheltuieli, cu repartizare pe trimestre, 
conform anexelor, parte integrantă a acestuia, după cum urmează: 

A. ANEXA NR. 1 – Situaţia veniturilor estimate de încasat la bugetul local pe anul 
2019 cu o valoare totală de 207.344.000 lei; 

B. ANEXA NR. 2 – Situaţia privind repartizarea pe capitole de cheltuieli a creditelor 
bugetare pe anul 2019 cu o valoare totală de 207.344.000 lei; 

C. ANEXA NR. 3 – Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe unităţi de 
învăţământ pentru cheltuieli funcţionale pe anul 2019 cu o valoare totală de 
9.738.200 lei, din care: 

- 9.453.000 lei – finanţare din sursa buget de stat; 
-    285.000 lei – finantare din sursa buget local. 

D. ANEXA NR. 4 – Lista de investiţii pe anul 2019 – fonduri externe nerambursabile 
postaderare şi cofinanţare buget local cu o valoare totală de 13.445.000 lei din 
care: 

- 3.218.000 lei –finantare buget local din excedent bugetar 2018 ; 
- 2.460.000 lei – credit BCR ; 
- 7.732.000 lei – împrumut de trezorerie ; 
-      22.000 lei - finantare bugetul statului ; 
-      13.000 lei – finantare europeană. 

E. ANEXA NR. 5 – Lista de investiții pe anul 2019 – reabilitare termică blocuri de 
locuinţe, cu o valoare totală de 34.000 lei din care: 

-          34.000  lei – finanţare din surse proprii. 
           F. ANEXA NR. 6 – Lista de investiţii pe anul 2019 – total surse de finanţare, cu o 
valoare totală de 18.364.000 lei din care: 

- 9.030.000 lei -  finanţare buget local și excedent bugetar 2018; 
-    720.000 lei – finanțare Consiliu Judetean ; 
- 2.000.000 lei – credit BCR ; 
- 6.614.000 lei – finantare bugetul statului – PNDL. 

-utilizarea la sectiunea dezvoltare a excedentului anului 2018 în sumă de 
12.170.586,27 lei pentru finanțarea obiectivelor de investiții ; 

- repartizarea din bugetul local a sumei de 2.600.000 lei pentru asigurarea 
resurselor financiare necesare susținerii fluxului de numerar către operatorul regional 
APAVIL SA pentru proiectul ”Realizarea ratei de conectare de 100% în Râmnicu Vâlcea, 
Ocnele Mari, Drăgășani, Călimănești, Băbeni și Băile Olănești” ; 
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-cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcţia Economico-Financiară din 
cadrul aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul doi din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului Fondului IID Măsura ISPA cod nr. 2004/RO/16/P/PE/002 pe 
anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale și nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii:  12 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea 
bugetului Fondului IID Măsura ISPA cod nr. 2004/RO/16/P/PE/002 pe anul 2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul pentru Fondul de Întreţinere, Înlocuire şi 
Dezvoltare (IID) Măsura ISPA Cod nr.2004/RO/16/P/PE/002 pe anul 2019 la valoarea 
totală de 2.921.415,00 lei - la partea de venituri, 2.900.000,00 lei - la partea de cheltuieli, și 
valoarea de 21.415,00 lei fond de rezervă, conform anexei care face parte integrantă din 
hotărârea adoptată. 
  Veniturile bugetului pentru Fondul IID, in valoare totală de 2.921.415,00 lei sunt         
asigurate din: 

• disponibil in cont din excedentul la 31.12.2018 –  2.737.853,55 lei 
• redevență operator în 2019                                -     181.300,00 lei 
• dobândă de încasat pe disponibil                                 2.261,45 lei 

Resursele Fondului IID estimate în valoare de 2.921.415,00 lei se repartizează 
pentru finanțarea următoarelor: 

• 2.900.000,00 lei – cheltuieli privind plata serviciului datoriei publice (rata și 
dobândă); 

•      21.415,00 lei – fond rezervă. 
Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcţia Economico-Financiară din 

cadrul aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul trei din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Teatrul municipal 
”Ariel” pentru anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru învăţământ, culte, 
sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat 
avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Teatrul municipal ”Ariel” pentru anul 
2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri și cheltuieli pentru anul 2019 al 
Teatrului municipal ”Ariel”, cu o valoare totală de 4.079.000 lei, din care 3.679.000 lei – 
sumă repartizată prin buget ca subvenție și 400.000 lei – venituri proprii estimate. 

Veniturile proprii ale Teatrului municipal ”Ariel” provin: 
a) venituri din serbări și spectacole; 
b) alte venituri din prestări servicii și alte activități; 
c) alte venituri (vânzări bilete). 
La partea de Cheltuieli, creditele bugetare în sumă de 4.079.000 lei sunt repartizate 

pentru finanțarea cheltuielilor de funcționare, după cum urmează: 
- 2.479.000 lei – cheltuieli de personal; 
- 1.600.000 lei – cheltuieli cu bunuri și servicii. 
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Bugetul de venituri şi cheltuieli, aprobat conform prevederilor de mai sus, este 
prezentat în anexa la hotărârea adoptată, anexă în care sunt prezentate sursele de venit și 
destinația creditelor conform clasificației. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și 
Teatrul municipal Ariel. 
  La punctul patru din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Filarmonica ”Ion 
Dumitrescu” pentru anul 2019.  

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru învăţământ, culte, 
sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat 
avizele favorabile. 

  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii:  12 voturi. 

  Domnul Crăciunescu Grigore: Comparativ cu anul 2018, în acest an bugetul este 
unul consistent, generos. Filarmonica, în ultuimul an, a avut mai multe venituri proprii. 
Consider că a fost o decizie bună că nu s-a desființat corul. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției 
Filarmonica ”Ion Dumitrescu” pentru anul 2019.  

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri și cheltuieli pentru anul 2019 al 
Filarmonicii ”Ion Dumitrescu”, cu o valoare totală de 5.310.000 lei, din care 5.100.000 lei – 
sumă repartizată prin buget ca subvenție și 210.000 lei – venituri proprii estimate. 

  Veniturile proprii ale Filarmonicii Ion Dumitrescu provin: 
a) venituri din manifestări artistice; 
b) alte venituri din prestări servicii și alte activități; 
c) alte venituri (vânzări bilete). 
La partea de Cheltuieli, creditele bugetare în sumă de 5.310.000 lei sunt repartizate 

pentru finanțarea cheltuielilor de funcționare, după cum urmează: 
- 4.413.000 lei – cheltuieli de personal; 
-    860.000 lei – cheltuieli cu bunuri și servicii; 
-      37.000 lei – alte cheltuieli (fond handicap). 
Bugetul de venituri şi cheltuieli, aprobat conform prevederilor de mai sus, este 

prezentat în anexa la hotărârea adoptată, anexă în care sunt prezentate sursele de venit și 
destinația creditelor conform clasificației. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și 
Filarmonica Ion Dumitrescu. 
  La punctul cinci din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Sport Club Municipal 
pentru anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru învăţământ, culte, 
sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat 
avizele favorabile. 

Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Domnul primar Mircia Gutău: Aș vrea să felicit echipa de handbal chiar dacă a fost 
pe locul doi. Avem palmaresul Oltchim pe care o să îl primim de la colegul nostru Gabi 
Băjan. Vom amenaja și Sala Sporturilor și vom discuta acest aspect pentru a putea să 
intrăm în competițiile europene. 
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  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Sport 
Club Municipal pentru anul 2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri și cheltuieli pentru anul 2019 al Sport 
Club Municipal, cu o valoare totală de 9.750.300 lei, din care 8.020.000 lei – sumă 
repartizată prin bugetul local ca subvenție, 1.000.000 lei – subvenție de la Consiliul 
Județean Vâlcea și 730.300 lei – venituri proprii estimate. 

Veniturile proprii ale Sport Club Municipal provin: 
a) venituri din prestări servicii; 
b) venituri din activități sportive; 
c) alte venituri; 
d) donații și sponsorizări. 
La partea de Cheltuieli, creditele bugetare în sumă de 9.750.300 lei sunt repartizate 

pentru finanțarea cheltuielilor de funcționare, după cum urmează: 
-  1.120.000 lei – cheltuieli de personal; 
-  8.630.300 lei – cheltuieli cu bunuri și servicii. 
Bugetul de venituri şi cheltuieli, aprobat conform prevederilor de mai sus, este 

prezentat în anexa la hotărârea adoptată, anexă în care sunt prezentate sursele de venit și 
destinația creditelor conform clasificației. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și Sport 
Club Municipal. 
  La punctul șase din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Cămin pentru 
Persoane Vârstnice pentru anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi nr.5, pentru învăţământ, culte, 
sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat 
avizele favorabile. 

  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 

  Domnul primar Mircia Gută: pentru copiii care sunteți în sală, vă învit să mergeți să 
vizitați Căminul de Bătrâni. Nu există în România așa ceva. Fiecare aveți părinți, aveți 
bunici și am alocat pentru acest cămin bani. 

  Domnul Crăciunescu Grigore propune să se mai facă încă unul. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii și subvenții al instituției Cămin 
pentru Persoane Vârstnice pentru anul 2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri și cheltuieli pentru anul 2019 al 
Căminului pentru Persoane Vârstnice, cu o valoare totală de 4.270.000 lei, din care 
2.131.000 lei – sumă repartizată prin bugetul local ca subvenție, 169.000 lei – subvenție de 
la bugetul de stat și 1.970.000 lei – venituri proprii estimate. 

 Veniturile proprii ale Căminului pentru Persoane Vârstnice provin din contribuția de 
întreținere a persoanelor asistate. 

La partea de Cheltuieli, creditele bugetare în sumă de 4.270.000 lei sunt repartizate 
pentru finanțarea cheltuielilor de funcționare, după cum urmează: 

-  2.545.000 lei – cheltuieli de personal; 
-  1.725.000 lei – cheltuieli cu bunuri și servicii. 
Bugetul de venituri şi cheltuieli, aprobat conform prevederilor de mai sus, este 

prezentat în anexa la hotărârea adoptată, anexă în care sunt prezentate sursele de venit și 
destinația creditelor conform clasificației. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și 
Căminul pentru Persoane Vârstnice. 
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  La punctul șapte din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului de venituri proprii al unităților de învățământ preuniversitar de 
stat pentru anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, 
activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Nefiind discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri proprii al unităților de învățământ 
preuniversitar de stat pentru anul 2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri proprii al unităților de învățământ 
preuniversitar de stat pentru anul 2019, în valoare totală de 3.245.000 lei, conform anexei 
nr.1 la hotărârea adoptată. 

  Veniturile proprii ale unităților de învățământ preuniversitar de stat se constituie din 
următoarele surse: 

- contribuția elevilor pentru servicii cazare (internate)  
și masă (cantine ) - 1.444.000 lei ; 
- contribuții preșcolari în grădinițele cu program prelungit  -  1.306.000 lei; 
- taxe și alte venituri în învățământ  -  402.000 lei; 
- alte venituri   -  3.000 lei; 
- sume din excedent pentru acoperirea golurilor de casă  -  90.000 lei. 
Din veniturile proprii aprobate conform alineatului precedent vor fi finanțate 

următoarele categorii de cheltuieli, prezentate în anexa nr.2 la hotărârea adoptată: 
-     365.500 lei – cheltuieli de personal; 
-  2.879.500 lei – cheltuieli materiale. 
Se aprobă utilizarea sumei de 824.427,77 lei, reprezentând excedentul anului 2018 

au unităților de învățământ preuniversitar de stat, pentru efectuarea de cheltuieli în anul 
curent la secțiunea funcționare, pentru efectuarea de cheltuieli în anul curent la secțiunea 
dezvoltare și pentru acoperirea golurilor temporare de casă, conform anexei nr.3 la 
hotărârea adoptată. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară. 
 La punctul opt din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului instituției Direcția de Asistență Socială  pentru anul 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, 
activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Domnul primar Mircia Gutău: Grig, ăștia sunt banii pe care îi dăm, treizeci de 
milioane opt sute de mii de lei doar pentru măsuri sociale. 
  Domnul Crăciunescu Grigore: Trebuie modificată legea să mai susțină o parte din 
bani și Guvernul. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bugetului instituției Direcția de Asistență Socială  pentru anul 
2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri și cheltuieli pentru anul 2019 al 
Direcției de Asistență Socială, cu o valoare totală de 30.803.000 lei, sumă repartizată prin 
bugetul local pentru finanțarea cheltuielilor de funcționare, după cum urmează: 

-  8.800.000 lei – cheltuieli de personal; 
-     974.000 lei – cheltuieli cu bunuri și servicii; 
- 20.843.000 lei – cheltuieli cu asistență socială; 
-      186.000 lei – alte cheltuieli (fond handicap). 
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Bugetul de venituri şi cheltuieli, aprobat conform prevederilor de mai sus, este 
prezentat în anexa la prezenta hotărâre, anexă în care sunt prezentate sursele de venit și 
destinația creditelor conform clasificației. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și 
Direcția de Asistență Socială. 
  La punctul nou ă din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind aprobarea bugetului instituției Direcția Administrării Domeniului Public pentru anul 
2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale și nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Nefiind discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind aprobarea bugetului instituției Direcția Administrării Domeniului Public 
pentru anul 2019. 

Cu vot unanim se aprobă bugetul de venituri și cheltuieli pentru anul 2019 al 
Direcției Administrării Domeniului Public, în valoare totală de 38.375.000 lei, sumă 
repartizată prin bugetul local și repartizată pe capitole, după cum urmează: 
 -   3.493.000 lei – CAP. 67 ”Cultură, recreere și religie”; 
 - 11. 570.000 lei – CAP. 70 ”Locuințe, servicii și dezvoltare publică”; 
 -    1.454.000 lei – CAP. 74 ”Protecția Mediului”; 
 - 21.858.000 lei – CAP. 84 ”Transporturi”. 

 Creditele bugetare aprobate conform alineatului precedent sunt repartizate pentru 
finanțarea cheltuielilor de funcționare, după cum urmează: 

-    8.250.000 lei – cheltuieli de personal; 
-  30.000.000 lei – cheltuieli cu bunuri și servicii; 
 -       125.000 lei – alte cheltuieli (fond handicap). 
Bugetul pentru anul 2019 al Direcției Administrării Domeniului Public cu destinația 

creditelior bugetare conform clasificației este prezentat în anexele nr.1, nr.2, nr.3 și nr.4 la 
hotărârea adoptată. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și 
Direcția Administrării Domeniului Public. 
  La punctul zece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de hotărâre 
privind indexarea nivelului impozitelor, taxelor și a altor sume cuvenite bugetului local 
pentru anul 2020. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură; nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi nr.5, pentru învăţământ, 
culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat 
avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Nefiind discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind indexarea nivelului impozitelor, taxelor și a altor sume cuvenite bugetului 
local pentru anul 2020. 

Cu vot unanim, pentru anul 2020 se aprobă indexarea cu indicele de inflație de 
4,6% a  unor impozite, taxe și altor sume cuvenite bugetului local, respectiv: 

a) valoarea impozabila pe metru pătrat de suprafața construită desfașurată la 
clădiri, în cazul persoanelor fizice; 

b)  impozitul si taxa  pe teren persoane fizice si persoane juridice; 
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c) nivelul minim al sanctiunilor contraventionale instituite de Consiliul Local al 
Municipiului Râmnicu Vâlcea și a celor stabilite în baza Legii 227/2015. 

Cotele procentuale pentru calculul impozitelor rămân la mărimea în vigoare, aplicate 
cu data de 1 ianuarie 2018.  

Valoarea impozabila pe metru pătrat de suprafață construită desfașurată la clădiri, 
în cazul persoanelor fizice, indexată cu indicele de inflație prevăzut la primul alineat este 
prezentată în Anexa nr.1, pct.I la hotărârea adoptată.  

Nivelul impozitului si taxei pe teren persoane fizice si persoane juridice indexat cu 
indicele de inflație prevăzut la primul alineat este prezentat in Anexa nr.1, pct.II, litera a, b 
si c la hotărârea adoptată. 

Sanctiunile contraventionale indexate cu indicele de inflație prevăzut la primul 
alineat sunt prezentate în Anexa 2 la hotărârea adoptată. 

Sanctiunile contraventionale stabilite în baza Legii 227/2015, indexate cu indicele de 
inflație prevăzut la primul alineat sunt prezentate in Anexa nr.3, pct.3, litera a  la hotărârea 
adoptată. 

Hotărârea adoptată se completează cu prevederile Legii nr. 227/2015 privind Codul 
fiscal, ale Legii 207/2015 privind Codul de procedura fiscală, precum si cu actele normative 
subsecvente în vigoare. 
          Hotărârea privind stabilirea si aprobarea nivelului impozitelor, taxelor  si a altor sume 
cuvenite bugetului local pentru anul 2020 va fi adoptată până la sfârșitul anului în curs. 

Hotarârea adoptată va intra în vigoare la data de 01 ianuarie 2020. 
Cu ducerea la îndeplinire se împuterniceşte Direcţia Economico-Financiară din 

cadrul aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul unsprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind reactualizarea devizului general aferent obiectivului de investiții ”Sala de 
sport Școala Gimnazială nr.4”. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale și nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor 
publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor 
istorice şi de arhitectură și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Nefiind discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind reactualizarea devizului general aferent obiectivului de investiții ”Sala de 
sport Școala Gimnazială nr.4”. 

Cu vot unanim se aprobă reactualizarea Devizului General pentru obiectivul de 
investiții “Sala de sport Școala Gimnazială nr.4” la valoarea totală de 2.047.310,85 lei cu 
TVA, respectiv 1.721.798,70 lei fără TVA, din care C+M la valoarea de 1.701.070,82 lei cu 
TVA, respectiv 1.429.471,28 lei fără TVA, conform anexei, care face parte integrantă din 
hotărârea adoptată. 

Cu aducerea la îndeplinire a hotărârii adoptate se împuternicește Direcția Investiții, 
Achiziții Publice. 
  La punctul doisprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind aprobarea bilanțului real al energiei termice pentru sistemul de alimentare 
cu energie termică al municipiului Râmnicu-Vâlcea pentru anul 2017. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale și nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  Domnul Băzăvan Constantin dorește să știe care este utilitatea acestui raport. 
  Domnul Grigorescu Remus spune că este pentru descărcarea de gestiune. 
  Doamna Adriana Popescu, director Piețe Prest SA: Pierderile respective sunt în 
tarife. Pe anul 2018 de abia acum se face bilanțul. 
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  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea bilanțului real al energiei termice pentru sistemul de 
alimentare cu energie termică al municipiului Râmnicu-Vâlcea pentru anul 2017. 

Cu vot unanim se aprobă bilanțul real al energiei termice pe anul 2017 pentru 
sistemul centralizat de alimentare cu energie termică a municipiului Râmnicu Vâlcea, 
prezentat în ”Auditul energetic Complex tip C pe întreg conturul de consum energetic” 
pentru CET GOVORA SA, după cum urmează:  

S.C. CET GOVORA S.A. 
Pierderi reale de energie termică pe perioada de 
bilanţ – anul 2017 

 MWh/an Gcal/an % 
 Sistemul de transport (rețea primara) 

Total  
din care: 

42287 36384,6 10,59 

            Prin radiație/conversie 19645 16903 4,92 

            Pierderi masice /volumice  22642 19481,6 5,67 

Sistemul de distribuție (rețea secundară) 

Total  
din care: 

75682 65118,3 22,7 

           Prin radiație/conversie 39090 33634 11,73 

           Pierderi masice /volumice  36591 31483,6 10,98 

Cu ducerea la îndeplinire se împuterniceşte Direcţia Dezvoltare Locală din cadrul 
aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul treisprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind aprobarea declanșării procedurii de expropriere a imobilelor - terenuri în 
suprafață totală de 912 m.p., afectate de realizarea obiectivului de investiții ”Extinderea și 
reabilitarea infrastructurii de apă și apă uzată în Râmnicu Vâlcea, zona Nord și Ocnele 
Mari – CL6”. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  și-au prezentat avziele 
favorabile. 

  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii:  16 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea 
declanșării procedurii de expropriere a imobilelor - terenuri în suprafață totală de 912 m.p., 
afectate de realizarea obiectivului de investiții ”Extinderea și reabilitarea infrastructurii de 
apă și apă uzată în Râmnicu Vâlcea, zona Nord și Ocnele Mari – CL6”. 

Cu vot unanim se aprobă amplasamentul care constituie coridorul de expropriere al 
lucrării de utilitate publică de interes local "Extinderea și reabilitarea infrastructurii de apă și 
apă uzată în Râmnicu Vâlcea, zona Nord și Ocnele Mari – CL6", conform planului de 
situație – anexa nr. 1 la hotărârea adoptată.                                   

Se aprobă declanșarea procedurii de expropriere a imobilelor – terenuri proprietate 
privată situate pe amplasamentul care constituie coridorul de expropriere prevăzut mai 
sus, expropriator fiind Municipiul Râmnicu Vâlcea. 

Se aprobă Lista cuprinzând imobilul supus exproprierii, proprietarii acestuia, precum 
şi sumele aferente despăgubirilor, conform  anexei nr. 2 la hotărârea adoptată. 
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Despăgubirile privind exproprierea, se suportă din resurse proprii ale bugetului 
local. Sumele aferente exproprierii în cuantum de 45.600 lei (9.504 Euro – 10,5 Euro/mp, 
la cursul de referință de 1E=4,7625 lei, rezultat din Raportul de evaluare întocmit de 
evaluator atestat ANEVAR în data de 02.04.2019) - anexa nr. 3 la prezenta hotărâre, vor fi 
virate într-un cont deschis pe numele expropriatorului (municipiul Râmnicu Vâlcea) în 
termen de maximum 30 de zile de la data adoptării hotărârii, în vederea efectuării 
despăgubirilor în cadrul procedurii de expropriere, în condițiile legii. 

Planul de amplasament al lucrării de utilitate publică de interes local prevăzut mai 
sus se aduce la cunoștință publică prin afișare la sediul Consiliului Local al municipiului 
Râmnicu Vâlcea și prin afișare pe pagina proprie de internet a expropriatorului. 

Comisia pentru verificarea dreptului de proprietate și constatării acceptării sau, după 
caz, neacceptării cuantumului despăgubirilor de către proprietarii imobilului expropriat, va fi 
numită prin Dispoziția Primarului. 
 Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală și Direcția 
Economico-Financiară. 
  La punctul paisprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind inventarierea unui imobil – teren cu destinația de drum public. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  și-au prezentat avizele 
favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind inventarierea unui 
imobil – teren cu destinația de drum public. 

Cu vot unanim se aprobă inventarierea în domeniul public al municipiului imobilul -
teren în suprafaţă de 1954 m.p., situat în Râmnicu Vâlcea, Căzănești, cu destinaţia de 
drum public. Imobilul–teren este identificat în planul de situaţie - anexă la hotărârea 
adoptată. 

Valoarea terenului identificat la alineatul precedent este de 39080 lei (20 
lei/m.p.x1954 m.p.) şi a fost stabilită în funcţie de valorile de piaţă ale terenurilor din 
municipiul Râmnicu Vâlcea, utilizate de notarii publici, şi stabilite prin raport de evaluare, 
întocmit de evaluator atestat ANEVAR. 
 Consecinţă a prevederilor de mai sus, se completează inventarul bunurilor care 
aparţin domeniului public al municipiului, aprobat prin Hotărârea Consiliului Local 
nr.30/2007 cu imobilul -teren identificat mai sus, în valoare de 39.080 lei. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală și Direcția 
Economico-Financiară. 
  La punctul cincisprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind inventarierea în domeniul privat al municipiului, a unui imobil - teren și 
demararea procedurilor pentru efectuarea unui schimb de terenuri. 
  Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  și-au prezentat avizele 
favorabile. 
           Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  La întrebarea domnului Grigorescu Remus vizavi de acest proiect de hotărâre, 
domnul primar spune că se dorește acest schimb pentru a putea primi strada în vederea 
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amenajării. De asemenea, domnul primar dă detalii vizavi de întregul drum de legătură 
inclusiv pasarela existentă. 
  Nemaifiind discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul de 
hotărâre privind inventarierea în domeniul privat al municipiului, a unui imobil - teren și 
demararea procedurilor pentru efectuarea unui schimb de terenuri. 

Cu vot unanim se aprobă inventarierea în domeniul privat al municipiului Râmnicu 
Vâlcea, a terenului în suprafață de 5040 mp, situat în Râmnicu Vâlcea, Căzănești - punctul 
"La Munteni", identificat prin planul de situaţie – anexa nr.1 la hotărârea adoptată. 

Se aprobă demararea procedurilor pentru efectuarea unui schimb de imobile între 
Municipiul Râmnicu Vâlcea şi Societatea VILMAR Groupe Genoyer, municipiul oferind 
terenul descris mai sus, în schimbul terenului în suprafaţă de cca 9537 mp, identificat în 
planul de situație – anexa nr.2 la hotărârea adoptată, ce face parte dintr-o suprafață mai 
mare de 274.634 mp, înscris în Cartea Funciară nr. 43905.      

Schimbul de imobile prevăzut mai sus, precum şi rapoartele de expertiză tehnică  
de evaluare a acestora vor fi supuse Consiliului Local spre aprobare, într-o şedinţă 
ulterioară. 
  Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală.   
  La punctul șaisprezece din ordinea de  zi sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind demararea procedurilor de achiziție a unui imobil – construcție și teren 
aferent, situat în Râmnicu-Vâlcea, zona 1 Mai, Aleea Olănești nr.1. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  și-au prezentat avizele 
favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  La întrebarea domnului Grigorescu Remus referitoare la situația acestui teren, 
domnul primar Mircia Gutău spune că domnul Brașoveanu a devenit proprietar și pe teren 
și trebuie găsită o formulă pentru a face curățenie acolo. Nu știu situația juridcă actuală a 
terenului și clădirii. Am somat  proprietara să facă curățenie, în caz contrar se impozitează 
300% și femeia a propus să ne vândă terenul și clădire. Trebuie să facem evaluare și vom 
veni într-o ședință viitoare cu propunerea finală. 
  În continuare se discută istoricul acestui amplasament vizavi de proprietari. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind demararea procedurilor de achiziție a unui imobil – construcție și teren 
aferent, situat în Râmnicu-Vâlcea, zona 1 Mai, Aleea Olănești nr.1. 

Cu vot unanim se aprobă demararea procedurilor de achiziționare a imobilului - 
construcție și  teren în suprafață de 239,44 mp, situat în Râmnicu Vâlcea, zona 1 Mai – 
Aleea Olănești nr.1, înscris în Cartea Funciară nr. 35616, prin întocmirea unui raport de 
expertiză tehnică de evaluare. 

Achiziționarea imobilului menționat mai sus, precum și raportul de expertiză tehnică 
de evaluare a acestuia vor fi supuse spre aprobare Consiliului Local, într-o ședință 
ulterioară. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Economico-Financiară și 
Direcţia Dezvoltare Locală. 
  La punctul șaptesprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind achiziționarea prin cumpărare a unui imobil teren, în suprafață de 273 
m.p., situat pe Calea lui Traian Sud, pentru devierea unei rețele de canalizare menajeră. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
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comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură și-au prezentat avizele 
favorabile. 
           Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind achiziționarea prin 
cumpărare a unui imobil teren, în suprafață de 273 m.p., situat pe Calea lui Traian Sud, 
pentru devierea unei rețele de canalizare menajeră. 

Cu vot unanim, se însușește raportul de evaluare a proprietății imobiliare tip teren, 
conform anexei nr.1 la hotărârea adoptată. 

Se aprobă achiziționarea prin cumpărare în vederea devierii unui tronson din 
rețeaua de canalizare menajeră cu numărul de inventar DP01775, a imobilului - teren în 
suprafață de 273 mp, situat în Râmnicu Vâlcea, Calea lui Traian Sud, având nr. cadastral 
10537, înscris în Cartea Funciară nr. 49407, coproprietatea numiților Tuică Mihai și Cozara 
SRL, identificat prin planul de situație - anexa nr. 2 la hotărârea adoptată, la valoarea de     
13.814 euro (50,6 Euro/mp), fără TVA, așa cum s-a stabilit prin Raportul de evaluare, 
însușit conform prevederilor de mai sus. 

 Plata sumei prevăzută la alineatul precedent se va efectua în lei, la cursul de 
referință al euro comunicat de BNR din ziua plății. 

Se împuternicește Primarul, ca personal sau prin persoane desemnate, să semneze 
contractul de vânzare-cumpărare în formă autentică. 

Cheltuielile ocazionate de încheierea contractului de vânzare-cumpărare în formă 
autentică, vor fi suportate din bugetul local. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală și Direcția 
Economico - Financiară.   
  La punctul optsprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind aprobarea unui Acord de asociere în vederea organizării în parteneriat a 
evenimentului ”Festivalul Berii – Serbările Timișoreana”, 21.06. – 23.06.2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, 
activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind aprobarea unui 
Acord de asociere în vederea organizării în parteneriat a evenimentului ”Festivalul Berii – 
Serbările Timișoreana”, 21.06. – 23.06.2019. 

Cu vot unanim se aprobă Acordul de asociere în vederea organizării în parteneriat a 
evenimentului ”Festivalul Berii – Serbările Timișoreana”, ce va avea loc în perioada 21.06 - 
23.06.2019, conform anexei la hotărârea adoptată. 

Se împuterniceşte primarul municipiului pentru a semna Acordul de asociere 
aprobat în condițiile prevăzute mai sus. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Biroul Comunicare, Sport, Cultură din 
cadrul aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul nou ăsprezece din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind aprobarea unui Protocol de Colaborare în vederea organizării în 
parteneriat a evenimentului ”DEEP FOREST FEST”, festival de muzică electronică, 28 – 
30 iunie 2019. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, 
activităţi sportive şi de agrement și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii:  16 voturi. 
  Domnul primar Mircia Gutău: a fost o discuție lansată tot de tineri că de ce se dau 
bani pentru acest festival. Dacă vă uitați în protocol noi nu dăm niciun ban. S-a pus un 
transformator. 
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  Domnul Crăciunescu Grigore: Am asigurat energie, apă și dacă vrem să fie pentru 
anumite spectacole în aer liber, să aveți în vedere și construirea unor toalete și a unor 
parcări. Să construim un minim confort. 
  Domnul primar Mircia Gutău: Se vor face toalete cu canalizare. Nu sunt pentru 
toaletele ecologice. S-a dus apa. Va fi un lucru frumos. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea unui Protocol de Colaborare în vederea organizării în 
parteneriat a evenimentului ”DEEP FOREST FEST”, festival de muzică electronică, 28 – 
30 iunie 2019. 

Cu vot unanim se aprobă Protocolul de colaborare în vederea organizării în 
parteneriat a evenimentului ”DEEP FOREST FEST” – festival de muzică electronică, ce va 
avea loc în municipiul Râmnicu Vâlcea, în perioada 28 – 30 iunie 2019, conform anexei, 
care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 
 Se împuterniceşte primarul municipiului să semneze protocolul aprobat            
conform prevederilor de mai sus. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Biroul Comunicare, Sport, Cultură din 
cadrul aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul dou ăzeci din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind aprobarea Protocolului de Colaborare dintre municipiul Râmnicu-Vâlcea și 
Administrația Bazinală de Apă Olt referitor la punerea la dispoziție a unui spațiu – sala de 
ședințe, situat în incinta sediului Sistemului de Gospodărire a Apelor Vâlcea, strada 
Posada nr. 21, pentru amenajarea unei secții de votare. 

Comisia de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor și-a prezentat avizul favorabil. 
           Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 12 voturi. 
  La întrebarea domnului Grigorescu Remus vizavi de câte secții de votare vor fi în 
municipiul Râmnicu Vâlcea, doamna Ciobanu Elena Daniela, șef Serviciu A.P.L., registrul 
Agricol, Arhivă a răspuns că sunt 89 de secții de votare. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea Protocolului de Colaborare dintre municipiul Râmnicu-
Vâlcea și Administrația Bazinală de Apă Olt referitor la punerea la dispoziție a unui spațiu – 
sala de ședințe, situat în incinta sediului Sistemului de Gospodărire a Apelor Vâlcea, 
strada Posada nr. 21, pentru amenajarea unei secții de votare. 

Cu vot unanim se aprobă Protocolul de colaborare dintre Municipiul Râmnicu 
Vâlcea și Administrația Bazinală de Apă Olt referitor la punerea la dispoziție a unui spațiu – 
sala de ședințe – situat în incinta sediului Sistemului de Gospodărire a Apelor Vâlcea, 
strada Posada nr.21, pentru amenajarea unei secții de votare, conform anexei care face 
parte integrantă la hotărârea adoptată. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcția Administrație, Juridic, 
Contencios. 
  La punctul dou ăzeci și unu din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect 
de hotărâre privind aprobarea unor investiții suplimentare la Baza sportivă ”1 Mai”. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de organizare şi dezvoltare 
urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, gospodărie 
comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  și-au prezentat avizele 
favorabile 
            Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii:  16 voturi. 
  Domnul Crăciunescu Grigore: A stat cineva să monitorizeze ce se face acolo? 
  Doamna Gruitoiu Adina, șef Serviciu Evidență Patrimoniu, Contracte: Plătesc o 
redevență, iar pe baza bilanțului noi calculăm 1%. 
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  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea unor investiții suplimentare la Baza sportivă ”1 Mai”. 

Cu vot unanim, prin hotărârea adoptată se exprimă acordul Consiliului Local pentru 
realizarea lucrării "Extindere pergolă decorativă existentă", care face obiectul Certificatului 
de Urbanism nr. 559/8576/08.04.2019.  

Lucrarea descrisă mai sus se va efectua cu respectarea prevederilor Legii                    
nr.50/1991 privind autorizarea executării lucrărilor de construcţii, republicată şi actualizată 
și a documentațiilor de urbanism aprobate în condițiile legii. 

Bunurile realizate în cadrul obiectivului de investiţii descris la art.1, constituie bunuri 
de retur şi vor fi transmise concedentului la încetarea din orice cauză a contractului, gratuit 
şi libere de orice sarcini. 

Lucrarea prevăzută mai sus va face obiectul unui act adiţional la contractul de 
concesiune nr.12745/13.04.2005. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală și Direcția 
Urbanism. 
  La punctul dou ăzeci și doi din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind modificarea anexei nr.1 la Regulamentul de organizare și funcționare a 
parcărilor cu plată aflate pe domeniul public. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, 
întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură și nr.4, de 
organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului 
înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură  
și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  Domnul Nuică Ionuț Eduard a ieșit din sala de ședințe și în aceste condiții sunt 
prezenți la ședință 22 de consilier locali din totalul de 23 de consilieri locali în funcție. 
  Domnul Grigorescu Remus a întrebat care este motivul pentru care s-a redus de la 
106 la 65 de locuri de parcare. 
  Din sală se spune că a fost pe consiliu local modificarea. 
  Domnul Crăciunescu Grigore: La aparatele de taxare achiziționate care este 
situația? 
  Domnul primar Mircia Gutău spune că sistemul cel mai bun este prin sms. Punem și 
la Știrbei Vodă și în parcarea de la Alutus. Sunt doar patru locații cu aparate. 
  Doamna Adriana Popescu, director Piețe Prest SA: Este pentru prima dată când 
parcările ies pe profit, datorită sms și acestor aparate de taxare. 
  Urmează discuții vizavi de modul cum se implementează acest sistem și care 
funcționează foarte bine. 
  Nemaifiind alte discuții pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind modificarea anexei nr.1 la Regulamentul de organizare și funcționare a 
parcărilor cu plată aflate pe domeniul public. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea poziției 5 din Lista parcărilor cu plată 
amenajate pe domeniul public al municipiului Râmnicu Vâlcea – anexa nr.1 la 
Regulamentul de organizare și funcționare a parcărilor cu plată aflate pe domeniul public, 
în sensul diminuării numărului de locuri aferente parcării amenajate pe trama străzii Știrbei 
Vodă înscris în coloana ”Nr. de locuri” de la 106 locuri la 65 locuri. 
 Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală.   
  La punctul dou ăzeci și trei din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind modificarea și completarea unor anexe ale Contractului de delegare a 
gestiunii serviciului de transport public local efectuat cu autobuze și microbuze în 
municipiul Râmnicu-Vâlcea și ale caietului de sarcini, aprobate prin Hotărârea Consiliului 
Local nr. 380/28.11.2018. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
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economico-sociale și nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi. 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind modificarea și 
completarea unor anexe ale Contractului de delegare a gestiunii serviciului de transport 
public local efectuat cu autobuze și microbuze în municipiul Râmnicu-Vâlcea și ale 
caietului de sarcini, aprobate prin Hotărârea Consiliului Local nr. 380/28.11.2018. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea și completarea Anexei nr.1 la Caietul de 
sarcini ,,Descrierea traseelor”, conform anexei nr.1 la hotărârea adoptată, care înlocuieşte 
Anexa nr.1 la Caietul de sarcini aprobat prin Hotărârea Consiliului Local 
nr.380/28.11.2018. 

De asemenea, se modifică şi se completează Anexa nr.2 la Caietul de sarcini                   
,,Denumirea staţiilor”, conform anexei nr.2 la hotărârea adoptată, care înlocuieşte Anexa 
nr.2 la Caietul de sarcini aprobat prin Hotărârea Consiliului Local nr.380/28.11.2018. 

Se modifică Anexa nr.4 la Caietul de sarcini, respectiv a Anexa nr.2 la Contractul de 
delegare a serviciului de transport local ,,Programul de transport”, conform anexei nr.3 la 
hotărârea adoptată, care înlocuieşte Anexa nr.4 la Caietul de sarcini, respectiv Anexa nr.2 
la Contractul de delegare a serviciului de transport local, aprobat prin Hotărârea Consiliului 
Local nr.380/28.11.2018. 

Se completează Anexa nr.5.3 la Contractul de delegare a serviciului de transport 
local ,,Lista punctelor de vânzare a titlurilor de călătorie”, conform anexei nr.4 la hotărârea 
adoptată, care înlocuieşte Anexa nr.5.3 la Contractul de delegare a serviciului de transport 
local, aprobat prin Hotărârea Consiliului Local nr.380/28.11.2018. 

Se modifică şi se completează Anexa nr.6.1 la Contractul de delegare a serviciului 
de transport local ,,Categoriile de călători care beneficiază de gratuităţi şi reduceri la 
transportul în comun” conform anexei nr.5 la hotărârea adoptată, care înlocuieşte Anexa 
nr.6.1 la Contractul de delegare a serviciului de transport local, aprobat prin Hotărârea 
Consiliului Local nr.380/28.11.2018. 

Cu ducerea la îndeplinire se împuterniceşte Direcţia Dezvoltare Locală din cadrul 
aparatului de specialitate al primarului. 
  La punctul dou ăzeci și patru din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect 
de hotărâre privind închirierea unui spațiu situat în incinta imobilului din strada General 
Magheru nr. 25 pentru amplasare automate băuturi calde și produse alimentare. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze 
economico-sociale și nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 
administrarea domeniului public şi privat, agricultură și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi 

Se aprobă închirierea prin licitaţie publică cu strigare a unui spaţiu în suprafață de   
2 m.p., situat la parter, în holul imobilului-construcție din str. General Magheru nr.25, pe o 
perioadă de 3 (trei) ani, pentru amplasarea unor automate de băuturi calde și produse 
alimentare, la prețul de pornire de 180 lei/lună, stabilit în funcție de cuantumul chiriei 
încasată din contractul de închiriere încheiat în baza Hotărârii Consiliului Local 
nr.244/2018, cu aceeași destinație. 

Se aprobă caietul de sarcini pentru închirierea spaţiului menţionat mai sus, conform 
anexei care face parte integrantă din hotărârea adoptată. 

Se împutericește Primarul municipiului pentru a stabili, prin dispoziție, componența 
comisiei de licitație organizată în vederea închirierii spaţiului menţionat mai sus. 

Se împuternicește Administratorul Public al municipiului Râmnicu Vâlcea să 
semneze contractul de închiriere a spațiului descris mai sus. 

Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Direcţia Dezvoltare Locală şi Direcţia 
Investiții și Achiziții Publice din cadrul aparatului de specialitate al primarului. 
  Punctul dou ăzeci și cinci a fost retras de pe ordinea de zi,  respectiv: Raport și 
proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUZ și RLU – Construire 
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case de vacanță – Râmnicu-Vâlcea, zona Copăcelu, str. Costea Marinoiu nr.16, județul 
Vâlcea, beneficiari Andrei Elena, Ioana Dumitru-Ionuț și Ioana Elena - Larisa, Călinoiu 
Ioana - Loredana și Călinoiu Andrei - Ionuț. 
  Punctul dou ăzeci și șase a fost retras de pe ordinea de zi,  respectiv: Raport și 
proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUZ și RLU – Modificare 
PUZ Subzona Simian – strada Gib Mihăescu nr.8, beneficiar Simian Vlad Oprea. 
  Punctul dou ăzeci și șapte a fost retras de pe ordinea de zi,  respectiv: Raport și 
proiect de hotărâre privind aprobare Plan Urbanistic de Detaliu ”Construire imobil locuințe 
colective, împrejmuire teren, amplasament Râmnicu- Vâlcea, strada Frunzișului nr. 19 A, 
județul Vâlcea, nr. cadastral 4528”, inițiator Stoicanu Radu Eugen. 
  Punctul dou ăzeci și opt a fost retras de pe ordinea de zi,  respectiv: Raport și 
proiect de hotărâre privind aprobare Plan Urbanistic de Detaliu ”Construire locuințe 
colective D+P+2E+1R și funcțiuni complementare, strada Ion Creangă nr. 18”, beneficiar 
SC Pan - Pan Construct SRL. 
  Domnul primar Mircia Gutău spune că la sesizarea cetățenilor a decis să retragă 
aceste documentații pentru a fi analizate mai bine în vederea evitării oricăror probleme. 
  La punctul dou ăzeci și nou ă din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect 
de hotărâre privind stabilirea unor măsuri în vederea repartizării spațiilor de locuit din 
incinta internatului Liceului Tehnologic ”Ferdinand I”. 

Comisiile de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, 
întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură, şi nr.5, 
pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de 
agrement și-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: 16 voturi 
  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind stabilirea unor 
măsuri în vederea repartizării spațiilor de locuit din incinta internatului Liceului Tehnologic 
”Ferdinand I”. 

Cu vot unanim se aprobă închirierea spațiilor de locuit din incinta internatului 
Liceului Tehnologic Ferdinand I persoanelor cu o situație socială și materială deosebită, cu 
respectarea următoarelor criterii de acces: 

• nu dețin în proprietate împreună cu familia o locuință pe raza municipiului 
Râmnicu Vâlcea; 

• nu sunt beneficiarii unei alte locuințe/spațiu locativ cu chirie proprietatea 
Municipiului Râmnicu Vâlcea;  

•  au domiciliul/reședința în municipiul Râmnicu Vâlcea; 
•  realizează venituri; 
•  nu înregistrează debite la bugetul local. 
Se aprobă chiria pentru spațiile de locuit situate în incinta internatului Liceului 

Tehnologic Ferdinand I, conform anexei la hotărârea adoptată. 
Se împuternicește primarul municipiului să repartizeze spațiile de locuit din incinta 

internatului Liceului Tehnologic Ferdinand I conform prevederilor de mai sus. 
Se împuternicește Administratorul Public să semneze contractele de folosință 

temporară a unui spațiu de locuit cu ocupanții camerelor din incinta imobilului construcție 
Internat Liceul Tehnologic ”Ferdinand I”. 
 Cu aducerea la îndeplinire se încredințează Direcția Dezvoltare Locală. 
  La punctul treizeci din ordinea de zi  sunt prezentate: Raport și proiect de 
hotărâre privind modificarea unor anexe la Planul de analiză și acoperire a riscurilor din 
zona de competență a Comitetului Local pentru Situații de Urgență al municipiului 
Râmnicu-Vâlcea. 

Comisia de specialitate nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea 
ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor și-a prezentat avizul favorabil. 
           Domnul președinte de ședință anunță numărul necesar de voturi pentru adoptarea 
hotărârii: majoritate simpla 



21 

 

  Nefiind discuții, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind modificarea unor 
anexe la Planul de analiză și acoperire a riscurilor din zona de competență a Comitetului 
Local pentru Situații de Urgență al municipiului Râmnicu-Vâlcea. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea anexelor nr.1 – ”Reorganizarea Comitetului 
Local pentru Situații de Urgență”, nr.2 – ”Componența nominală a membrilor CLSU, adresa 
mail, nr. telefon etc.” şi nr.11 – ”Planificarea pregătirii pe niveluri de competență, structuri 
funcționale și categorii de personal, în anul 2019” din «Planul de analiză şi acoperire a 
riscurilor din zona de competenţă a Comitetului Local pentru Situaţii de Urgenţă al 
municipiului Râmnicu Vâlcea», aprobat prin anexa la Hotărârea Consiliului Local 
nr.72/2014, ca urmare a faptului că de la data adoptării acestei hotărâri şi până în prezent 
au intervenit modificări atât în structura organizatorică a aparatului de specialitate al 
primarului cât şi la nivelul conducerii instituţiei.  

Anexele prevăzute la alineatul precedent înlocuiesc anexele respective de la 
«Planul de analiză şi acoperire a riscurilor din zona de competenţă a Comitetului Local 
pentru Situaţii de Urgenţă al municipiului Râmnicu Vâlcea», şi se păstrează la 
Compartimentul Situaţii de Urgenţă, Sănătate şi Securitate Muncă. 

 Cu aducerea la îndeplinire se încredinţează Compartimentul Situaţii de Urgenţă, 
Sănătate şi Securitate Muncă. 
  Domnul președinte de ședință, consilier local Lețu Fănel: În ceea ce priveste 
punctul 31- Întrebări, interpelări, petiţii, informări consilieri locali, vă informez că a fost pusă 
la dispoziţie fiecărui consilier local, plângerea prealabilă înregistrată la primăria Râmnicu-
Vâlcea sub numarul 15543 din 12.04.2019, a Asociaţiei de proprietari ”Star Ostroveni”.    
  Domnul primar Mircia Gutău: Sărbători fericite! Să vă dea Dumnezeu tot binele din 
lume și multă sănătate! La mulți ani!. 
  În continuare are cuvântul domnul Sebastian Badea, așa cum a primit aprobarea 
președintelui de ședință. 
  Domnul Sebastian Badea: Continuăm, fiindcă din anul 2017 ”n” elevi vâlceni nu au 
primit burse... 
  Domnul primar Mircia Gutău: Ai mințit total când ai spus că elevii olimpici nu au fost 
premiați... 
  Din sală intervine domnul Sebastian Badea. 
  Domnul primar Mircia Gutău: Aici nu ești cu colegii tăi să te tragi de șireturi. Dă-mi 
voie să îți răspund. Deci, au fost premiați toți olimpicii din Vâlcea. O festivitate care s-a 
făcut în Zona Centrală. Nu te-ai numărat printre ei și de asta nu știi. Mulțumesc. Continuă. 
  Domnul Sebastian Badea: Nu sunt burse, sunt doar niște premii.Continuăm, fiindcă 
din anul 2017 ”n” elevi vâlceni nu au primit burse și Primăria era obligată legal să le ofere. 
Anul acesta, în schimb se oferă această sumă infimă de 200.000 lei pentru burse, în 
condițiile în care aparatul primarului primește 300.000 RON și sponsorizările depășesc 
600.000 RON și nu este de ajuns. Bursele școlare au două scopuri: premierea 
performanțelor școlare și prevenirea abandonului școlar. Haideți, să presupunem că nu 
avem deloc cazuri sociale deși avem destule, Municipiul Râmnicu Vâlcea are spre 
exemplu doar 5000 de elevi cu media peste 8.50 cum prevede legea și acei 200.000 lei ar 
ajunge doar la ei, atunci fiecare elev ar primi doar 5 lei/lună. Dar, dacă totuși am avea 
burse sociale, cum s-ar cheltui atunci banii. Luăm un exemplu la un număr de 17.000 de 
elevi avem un număr de 1000 de cazuri sociale, asta înseamnă că suma din suma de 
200.000 lei ar reveni câte 17 lei/lună/elev. Stimați consilieri, 17 lei/lună/elev previne 
abandonul școlar? Râmnicu Vâlcea are și cazuri sociale și olimpici așa că bursele vor fi 
mult mai mici sau vor fi acordate într-un număr mult mai mic decât al celor care chiar au 
nevoie. Așa vorbim de buna guvernare a celor care ne spun că lipsesc fondurile pentru 
burse. Putem spune că avem un argument ipocrit într-un oraș care schimbă panseluțe 
dintr-un rond în altul în fiecare lună și cu siguranță poate face o alocare mai bună a 
fondurilor pentru bursele elevilor ca să le arate că Primăriei îi pasă. Vom continua să 
milităm pentru asta și înainte de a încheia trebuie să mai menționez un lucru, consiliul local 
are obligativitatea de a da o hotărâre de consiliu local prin care să se stabilească 
cuantumul pentru burse. Aveți doar două opțiuni. Fie dați o hotărâre de consiliu local doar 
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cu acest cuantum de 5 lei/lună, fie obligați toate școlile să mintă cu privire la necesarul 
minim de burse. Ambele situații sunt situații legale. 
 Domnul primar Mircia Gutău: Dragi elevi care sunteți în sală, dacă acesta este 
reprezentantul vostru, vai și amar de voi. Mulțumesc. 
   Nemaifiind alte puncte înscrise pe Ordinea de zi, preşedintele de şedinţă declară 
închisă, şedinţa ordinară a Consiliului Local din data de 25 aprilie 2019. 
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